
       13.12.2024 
Distrikt 9  

Referat af Distriktsledelsesmøde i D9  

Dato: Tirsdag den 10. december 2024 kl 9.30 - 12.00. 
Sted: Kulturhuset Elværket, Ved Kirken 6, 3600 Frederikssund. 
  
Deltagere: Bente Christensen, Iver Juhl, Lise Høst, Lene Krintel,  
 Per T. Christensen, Kurt Kjær Jensen , Jens Jacob Krintel , Marianne Tinggaard  
 og Steffen ChrisRansen. 

ATud: Benny Andersen og Ulla Nielsen 
  
1. Godkendelse af referat fra distriktsledelsesmødet den 11. sep-  
  tember 2024. 
  
  Der var ingen bemærkninger til referatet fra distriktsledelsesmødet 
   den 11. september 2024. 
  I referatet fra Halvårsmødet den 12. november 2024 er der en ret-
   telse på side 3 punkt 5: Temadag med henblik på sundheds-
   politisk koordinator er den 16.1 2025   

2. Erfa fra halvårsmødet den 12. november 

 Tilbagemeldinger fra mødet viste stor tilfredshed med mødet. 
 Nyskabelse med indlægget fra David Vincent Nielsen løftede mødet. 
 Det blev besluttet, at årsmødet den 10. april 2025 skal indeholde indlæg  
  evt. efterfulgt af gruppedebat. 
     

3. Forslag til opdatering af forretningsorden. 

 A. Deltagerkreds til års- og halvårsmøder med reference til Steen   
  Thomsens forslag på halvårsmødet. 
   
  D10 forsøger med deltagelse også af næstformænd. 
  Lignende forslag blev drøftet på delegeret mødet, hvor der ikke var 
   opbagning til forslaget (kun 64 ud af 204 stemte imod), men  
   her blev næstformændenes indstilling i sagen natur ikke   
   hørt. 
   Fordele er: 
    — At næstformænd er bedre forberedt på evt. at blive 
    formænd. 
   —  Bliver mere inkluderet og motiveret for D9´s arbrejde 
   — “Fire ører hører bedre end to” 
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   Ulemper er: 
   —  Økonomi; det vil koste D9 mindst kr. 500 pr. yderligere   
    deltagere pr. år  (Max ca. kr. 9.000) 
   —  Gennemgang af dagsordenen antages et vare længere. 
   —  Valghandlingen på årsmødet bliver mere omfattende, da  
    der nødvendigvis kun skal være én stemme pr. lokal-  
    afdeling. 
   —  Er der grund til at ændre struktur på velfungerende 
     møder, samt at der ikke var synderlig opbagning fra 
     halvårsmødet´s deltagere? 
  Det blev besluttet, at distriktsformand og sekretariatet formulere  
   en tekst til drøftelse på årsmødet.  

 B. Udpegning / valg af koordinatorer. 
   
  Det blev besluttet at tydeliggøre proceduren for udpegning / valg  
   af koordinatorer. Distriktsformand og sekretariatet formulerer 
   en tekst til drøftelse på årsmødet. 

  
4. Årsmødet den 10. april 2025. 
  
 Årsmødet afholdes i Snorresgade 17-19, 2300 København S. Reservation 
   er foretaget. 
  
 Temaer for indlæg / gruppedebat kunne være : 
   -  Kommunevalget torsdag den 18. november 2025. 
    Vi skal undgå sammenfald med aktiviteter som   
    samarbejdet med seniorråd, danske seniorer og andre  
    foreninger, som varetager ældres interesser medfører. 
   -  Fokus på pårørende til demensramte f.eks i samarbejde   
    med “Folkebevægelsen for et demensvenligt Danmark” 
    samt kontakt til Lone Hartlev fra ÆS eller Henning Kirk. 
   -  “Hold hjernen skarp”. 
   -  Fokus på sundhedsloven. 
   -  Fokus på ældreloven. 

 Samarbejdet med seniorråd og andre seniorforeninger fungerer godt for  
 de fleste lokalafdelinger, men er ikke eksisterende i andre. 

 “Rejseholdet” hjælper lokalafdelingerne f. eks med emner til aktiviteter i  
 forbindelse med kommunevalget. 
 Sekretariatet undersøger om rejseholdet kan bruges til støtte i forbin-  
 delsen med Ældrelovens bestemmelser om muligheder / rettigheder   
 d.v.s. (kan / skal) i lovens formuleringer. 
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 Sundhedsudvalget`s D9 medlemmer inviteres til årsmødet. 

5. Aktiviteterne 

 A. Sundhedsudvalget og PIU (Jens Jacob Krintel) 
  “De vigtigste nedslag i Sundhedsreformloven” 
https://ugeskriftet.dk/nyhed/de-vigtigste-nedslag-i-sundhedsreformen 
  samt notat fra Allerød kommune om “Fremtidens udfordringer på  
  ældre - og sundhedsområdet. 

   
  PIU erstattes af Patient og Pårørenderåd (PPR). 

  D10  er igang med etablering af netværk, som skal  fokusere på   
  fremtidig kompleksitet op til på valget til de 4 regionsråd i 2025. 
  Lovteksten skal først vedtages i 2025. 

  Sundhedsudvalget ønsker ÆS´s stillingtagen til sundhedsudvalget  
  fremtidige struktur i forbindelse med Sundhedsloven indførelse. 

 B. IT (Per T. Christensen) 
  It udvalget er nu begrænset til Per, idet Preben Kay og Lona er   
  udtrådt af udvalget. 
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Fremtidens udfordringer på Ældre- og 
Sundhedsområdet
• Fastholdelse og rekruttering

• Flere ældre

• Opgaveglidning fra sygehus til kommuner

• Kompetencebehov

• Vækst i antallet af borgere med kronisk sygdom

• Tilsyn og dokumentationskrav/behov

• Kvalitet i ydelserne

• Nyt styringsprincip – Selvstyrende teams

• Nyt afregningssystem/rammestyring

• Manglende interesserede leverandører ift udbud

• Afbureaukratisering

• Sundhedsreform

• Ældrereform

Allerød Kommunes sundhedspolitik, Ældre- og værdighedspolitik, 

‘Strategi for Fremtidens ældreområde’ er et politisk 

svar på, hvordan udfordringerne 

imødekommes
Tæt på hinanden – tæt på naturen

15



 C. Ældrepolitik. (Lise Høst) 
  Invitation til temadag den 16.1.2025 sendes til lokalformændene  
  med anmodning om videreformidling til den/de ældrepolitiske       
  ansvarlige i lokalafdelingen i det omfang listenværktøjet ikke kan  
  levere data. 
  I Helsingør har bestræbelserne på at få ældrepolitiske frivillige  
  medført en gruppe på 12-14 interesserede. 

 D. Socialhumanitært (Lene Krintel) 
  Netværksmøde i Odense den 27.11.2025 med inspiration til tema-
  dage. AI var interessant. 
   
  Temadag om pårørende til Alzheimer-ramte planlægges. 

  Lene stopper som koordinator til marts, men afholder tema dagen  
  sammen med Eva Lefholm. Lene fortsætter som medlem af social  
  humanitært udvalg.  

 E. Arrangementer (Iver Juhl) 

  Der nedsættes et udvalg for aktiviteter og arrangementer. 
  Presentation er vedlagt se: 
   241210 Præsentation D9 ledelsesmøde.key 
   241210 Forslag til D9 møde.pdf 

  Ulla Nielsen ønsker alligevel ikke at være koordinator, men deltager 
  i arrangementsudvalget. 

  ÆS ønsker aktivitets udvalg i alle distrikter; det findes i en del  
  andre distrikter. 
  Vi er således igang. Formanden får liste med aktivitetsleder i lokal-
  afdelingerne med henblik på indkaldelse af møde. 
  
 F. Motion. Ikke besat. 

  Den ny Fredensborg motions frivillig leder har talt med Karin   
  Schultz, men ønsker ikke at blive koordinator. 

  Motionskoordinator efterlyses igen til årsmødet. 

 G. “Det sker”. 

  Ordvalget “demenskoordinator” skal ændres til Demens ansvarlig 
  eller demens-leder, når der henviser til frivillig i lokalafdelingen. 

5.  Økonomi. (Bente Christensen) 

  Budgettet overholdes. Et overskud fra 2024 p.g.a. manglende  
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  aktivitet på ubesatte koordinations områder kan overføres til 2025. 
  D9 får tildelt kr. 211.879  i 2025, hvilket beløb budgetteres efter   
  samme regler, som for 2024. 

6. Nyt fra Landsledelsen (Lise Høst). 

 Hugo Strunge Frank overtager koordinationsrollen til Landsbestyrelsen   
 fra Steen Ledsager. 
 Birger Rasmussen ønsker at deltage i D9 årsmødet. 

7. Nyt fra sekretariatet (Lise Høst) 

 I forbindelse med fokus på Beredskabsplaner etableres proaktiv 
 risikostyring af It systemer, heri “back-up” systemer. 
  
 Bjarne Hastrup´s bogudgivelse af “Den forbandede alderdom” anbefales. 

 Fejlrettelse: I kursuskataloget side 86 vedr. Introduktion for nye  besty-
  relsesmedlemmer og frivilligledere. Dato er den 19.6.2025  og ikke  
  som angivet den 7.5.2025. 

8.   Næstemøde. 

 D9 ledelsesmøde er aftalt til den 11. marts 2025. 

9. Eventuelt. 

 Drøftelse om sammenlægning af D9 og D10. 

 Synspunkt: Ny strukturer skal først oplyses, når beslutninger er truffet  
 og ikke debatteres i breder forrum end hos beslutningstagerne, ellers   
 medfører det forvirring og spildtid. 
 Det var der ikke bred enighed om. 
 Men der er intet nyt om overvejelserne. 

Steffen Christiansen, den 13.12.2024 
Sekretær D9 

Bilag:  241210 Forslag Rl D9 møde.pdf 
 241210 PræsentaRon D9 ledelsesmøde.key 
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